
Protokół Nr XLIII/09
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 25 listopada 2009 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 16.20

Obecnych na Sesji – 21 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Adwokat Andrzej Łebek

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska, 
która powitała radnych, BM, Przewodniczącego Rady Powiatu Kamiennogórskiego Pana Dariusza 
Kurowskiego, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Panią Barbarę Maciaszek, zaproszonych gości, 
wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 20 radnych (w momencie rozpoczęcia 
nieobecna była radna Antonina Matyszczuk) na 21 ustawowego składu Rady, co stanowi quorum, 
przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Informacja  Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  o  stanie  bezrobocia  w  powiecie 

kamiennogórskim oraz Gminie Miejskiej Kamienna Góra.
8. Informacja  Prezes  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  Małej  Przedsiębiorczości  dotycząca 

funkcjonowania oraz bieżącej działalności strefy.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra.
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej Kamienna 

Góra  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność 
pożytku publicznego na rok 2010”.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  Ochrony  Środowiska   dla  miasta 
Kamienna  Góra”,  „Planu  Gospodarki  Odpadami  dla  miasta  Kamienna  Góra”
oraz „Programu Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest”.

12. Podjęcie  uchwały w sprawie  określenia  wymagań jakie  powinni  spełniać przedsiębiorcy 



ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych
i transportu nieczystości ciekłych z terenu miasta Kamienna Góra”.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla rejonu ulic Asnyka i Zielonej w Kamiennej Górze, obszar „U”.

14. Podjęcie  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie  nieruchomości  (dz.  nr  679/13, 
679/14, 679/15, 679/17 i 679/18, obr. nr 6).

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 7, obr. nr 5).
16. Informacja Burmistrza Miasta o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miejskiej 

Kamienna Góra za rok szkolny 2008/2009.

17. Sprawy różne.
18. Zamknięcie Sesji.

Przewodnicząca RM poinformowała, iż w dniu 23 bm. do Biura Rady Miejskiej wpłynęło pismo 
Prezes SSEMP Pani Iwony Krawczyk z wyjaśnieniem, że w dniu Sesji odbywa się uroczystość 
pogrzebowa członka jej rodziny i tym samym nie może przedstawić informacji, która zaplanowana 
była w porządku obrad (zał. Nr 2 do protokołu). W związku z tym Przewodnicząca RM złożyła 
wniosek o wycofanie z porządku Sesji pkt. 8 „Informacja Prezes Specjalnej Strefy Ekonomicznej  
Małej Przedsiębiorczości dotycząca funkcjonowania oraz bieżącej działalności strefy”, który Rada 
Miejska przyjęła jednogłośnie, tj. 20 głosami „za”.

BM zgłosił  wniosek  o  wykreślenie  z  porządku  obrad  pkt.  12  „Podjęcie  uchwały  w  sprawie  
określenia wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia  
na świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych z terenu miasta  
Kamienna  Góra” (zał.  Nr  3 do  protokołu).  Wniosek  uzasadnił  tym,  że  wpłynęły  sugestie,
aby w uchwale wprowadzić zmiany i należy się temu przyjrzeć (zał. Nr 4 do protokołu).
BM zawnioskował również, aby w miejsce wycofanego pkt. wprowadzić pkt „Podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2009 rok”, który to projekt przedstawiony 
został na poniedziałkowym spotkaniu roboczym.

Przewodnicząca RM zarządziła  jedno głosowanie  nad  wycofaniem i  wprowadzeniem projektu 
uchwały, w wyniku którego Rada Miejska wniosek BM przyjęła jednogłośnie, tj. przy 20 głosach 
„za”.
Przewodnicząca RM  poprosiła  radnych o zmianę  w swoich  porządkach obrad  w taki  sposób,
że punkty od dotychczasowego nr 8 zmieniają kolejność o 1 wzwyż.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Przewodnicząca  RM poinformowała,  iż  protokół  Nr  XLII/09  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej  Górze  z  dnia  28  października  2009 r.  był  wyłożony do  wglądu  w Biurze  Rady 
Miejskiej. Dodała, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytała, czy w chwili 
obecnej ktoś chciałby jakieś zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. 4. Wnioski i zapytania

Radny Henryk Różański:

1. Radny  otrzymał  odpowiedź  na  zapytanie  odnośnie  remontu  budynku  przy



ul.  Krzeszowskiej  18.  Pismo  od  mieszkańców  do  Spółki  Mieszkaniowej  wpłynęło 
22.07.2009 r., a odpowiedź na nie była z dnia 9.11.2009 r. (3,5 miesiąca). Pytanie, czy osoba 
odpowiedzialna za zwłokę w odpowiedzi poniosła z tego tytułu jakieś konsekwencje?

2. Prośba o wstawienie wybitych szyb w wiacie przy ul. Krzeszowskiej.
3. Prośba o zaproszenie w trybie pilnym na dzisiejszą Sesję Dyrektor SP Nr 1, gdyż zmiany w 

budżecie  wprowadzone  do  porządku  obrad  dotyczą  bezpośrednio  placówki  przez  nią 
zarządzanej.

Radny Marek Białecki:

1. Pytanie, kiedy nastąpi otwarcie ORLIKA?
2. Prośba, aby słupki od kosza zlokalizowane na boisku przy ul. T. Kościuszki przesunąć za 

siatkę.  Obecna  ich  lokalizacja  wewnątrz  stwarza  duże  nieudogodnienie  dla  osób 
korzystających z obiektu.

Radna Bogusława Krawiec:

1. Prośba,  aby  przy  montażu  na  terenie  miasta  nowych  koszy  na  śmieci  brać  pod  uwagę 
wielkość otworu. Do zamontowanych już koszy, z dużymi otworami, często wysypywany 
jest  przez mieszkańców popiół,  który przy wietrze zostaje  roznoszony.  Mniejsze otwory 
uniemożliwiłyby składowanie tego typu odpadów.

2. Radna 3 miesiące czekała na odpowiedź odnośnie funkcjonowania Spółki Mieszkaniowej i 
gdy ją w końcu otrzymała, to okazało się, że nikt się pod nią nie podpisał.

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Pytanie,  czy  od  nowego  roku  będą  wprowadzone  jakieś  zmiany  w  sprawie  sprzedaży 
mieszkań  komunalnych,  w  budynkach,  gdzie  przeprowadzane  były  remonty
i czy osoby, które złożyły wnioski o wykup jeszcze w tym roku będą traktowane na nowych, 
czy starych zasadach?

2. Pytanie, czy są jakieś nowe wiadomości w sprawie drogi S3?
3. Pytanie, czy są jakieś postępy w sprawie przejęcia dworca PKP?

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.

BM przedstawił informację o pracy między Sesjami, która stanowi zał. Nr 5 do protokołu.

Ponadto BM odpowiedział na pytania radnych, tj.:

Radnemu H. Różańskiemu:

1. Sprawa zostanie wyjaśniona podczas piątkowego spotkania z Prezesami spółek.
2. brak odpowiedzi.

Radnemu M. Białeckiemu:

1. Odbiór techniczny już nastąpił, ale jest jeszcze kilka rzeczy do poprawy. Odpowiedzialnym 
za obiekt jest Pan Zenon Król; nie wiemy jeszcze kiedy nastąpi oficjalne otwarcie.

2. Zgadza się, zostały one źle ustawione. Na wiosnę przestawimy słupki lub zabezpieczymy je.



Radnej B. Krawiec:

1. Temat przyjęty do wiadomości.
2. Osobiście podpisze odpowiedź.

Radnemu Z. Nagórnemu:

1. Do końca roku sprzedaż jest  utrzymana na dotychczasowych zasadach.  Nie podjęta  jest 
jeszcze  decyzja,  co  do  ich  zmian,  ani  co  do  przedłużenia  terminu  obowiązywania 
dotychczasowych. Wszystkie wnioski złożone w tym roku będą zrealizowane.

2. Nie ma nowych wiadomości w tym temacie.
3. Nic się nie zmieniło w tej sprawie. PKP nadal chce sprzedać nam dworzec, my nie jesteśmy 

zainteresowani kupnem, a nieodpłatnym przejęciem.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami

Wiceprzewodniczący RM Andrzej Jasiński przestawił informację o pracy między Sesjami, która 
stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Na salę obrad przybyła radna A. Matyszczuk.

Ad.  7.  Informacja  Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  o  stanie  bezrobocia  w  powiecie 
kamiennogórskim oraz Gminie Miejskiej Kamienna Góra

Informację przedstawiła  Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani Barbara Maciaszek – zał. 
Nr 7 do protokołu.

Dodała, iż przyrost bezrobocia jest wyjątkowo duży i od dawna nie był aż taki rejestrowany. 84% 
stanowią osoby rejestrujące się po raz kolejny. W PUP funkcjonuje pośrednictwo pracy, które opiera 
się  na  współpracy  z  pracodawcami  w  celu  pozyskania  kandydatów,  jak  również  na  pomocy 
bezrobotnym w znalezieniu pracy. Dyrektor podziękowała za organizację w Urzędzie Miasta prac 
społecznie użytecznych. Dodała również, że zmienia się sprawa zasiłków dla bezrobotnych. W roku 
bieżącym okres otrzymywania zasiłków wynosił 6 miesięcy, a od stycznia 2010 r. wynosił będzie 
12 miesięcy. Wskutek nowelizacji ustawy zmieni się również wysokość zasiłku. Do końca 2009 r. 
wynosił on: 80% dla osób, które miały staż pracy do 5 lat,  100% - staż 5-20 lat i 120% - staż 
powyżej 20 lat. Od 01.01.2010 r. wysokość zasiłku wynosić będzie: pierwsze 3 miesiące 717 zł. 
brutto, kolejne 9 miesięcy – 563 zł. brutto.

Salę obrad opuścił Wiceprzewodniczący RM A. Mankiewicz.

Radny H. Różański  docenił fakt tak rzetelnego przygotowania informacji przez Dyrektor PUP. 
Nadmienił, że był taki okres, gdzie media donosiły, że powiat kamiennogórski ma największą stopę 
bezrobocia  w  kraju,  a  przyczyną  tego  było  niewątpliwie  zamknięcie  TAKATY w Wałbrzychu.
Z  przedstawionych  tabel  wynika  jednak,  że  nigdy  nie  było  sytuacji,  że  stopa  bezrobocia 
przekroczyła 26%.

Dyrektor PUP potwierdziła,  że  media  uchwyciły  złe  informacje.  Był  co  prawda  bardzo  duży 
przyrost, co spowodowało bardzo trudną sytuację, ale jednak nie była ona tragiczna. Wałbrzyska 
TAKATA zwolniła  pracowników, wydała  odszkodowania i  przeniosła  się  do Rumunii.  Wskutek 
jednak złego funkcjonowania zostanie ponownie otwarta w Wałbrzychu. Nie zatrudni co prawda 



wszystkich tych, których zwolniono, ale z pewnością będzie to duża część.

Radny Z. Nagórny zapytał, czy istnieje możliwość opracowania planu działania długofalowego, 
które  będzie  pomagało  w walce  z  bezrobociem? Obecne  kształcenia   zawodowe pod potrzeby 
pracodawców  mogą  okazać  się  rozwiązaniem  doraźnym,  a  już  w  najbliższym  czasie  może 
zabraknąć przedstawicieli  takich zawodów jak np. szwacz, tkacz. Zapytał również, czy na dzień 
dzisiejszy PUP nie ma problemu z funkcjonowaniem i czy zasiłki są wypłacane systematycznie?

Dyrektor  PUP odpowiedziała,  że  nie  ma  zagrożenia,  że  fundusz  pracy  nie  zapewni  wypłat 
zasiłków, nie dopuszcza takiej możliwości, że zabraknie pieniędzy. Wyjaśniła również, że szkolenia 
to bardzo ważna usługa PUP. Szkolimy odkąd funkcjonują służby publiczne, jest to aktywizacja 
zawodowa i wzmacnianie potencjału człowieka. Dodała, że osoby bezrobotne mogą podjąć pracę 
poza naszym powiatem i wówczas jest możliwość zwrotu kosztów przejazdu.

Radny J. Gorczyca wyraził zdanie, że sytuacja na rynku pracy jest bardzo zła i w przyszłym roku 
zapewne nie będzie dużo lepiej i w związku z tym zapytał, czy możemy już mówić o strukturalnym 
bezrobociu w powiecie? Zapytał również, czy dla powiatów z tak dużym bezrobociem jest możliwe 
wydłużenie czasu trwania zasiłku?

Dyrektor PUP odpowiedziała,  że w związku z pogorszoną sytuacją na rynku pracy u Ministra 
Pracy została  wyasygnowana  kwota  na  dofinansowanie  funduszu pożyczkowego  dla  powiatów, 
gdzie jest duże bezrobocie. Starosta otrzymał informację od Ministra, że jest możliwość przejęcia 
kwoty  ok.  2,5  mln.  zł.  na  pożyczki  dla  małych  przedsiębiorców.  My  nie  mamy  funduszu 
pożyczkowego, a pieniądze trzeba przejąć do końca roku, dlatego też doszło do spotkania  Starosty 
z Prezesem Karkonoskiej  Agencji  Rozwoju Regionalnego, która  będzie  operatorem działającym
w naszym imieniu i złoży wniosek, aby przejąć te pieniądze. Został już złożony wniosek w trybie 
pilnym i wszystkie dokumenty są już w Polskiej Agencji Rozwoju. Dodała, że w ustawie wycofano 
się z określenia strukturalnego bezrobocia, a istotna jest stopa bezrobocia, która jest w czerwcu 
danego roku i to ona określa okres zasiłkowy w roku przyszłym.

Wiceprzewodniczący  RM A.  Jasiński zapytał,  czy  w  związku  ze  zmianą  ustawy o  okresach 
zasiłkowych osoby, które w roku bieżącym nabędą prawa do zasiłku i wejdą z nim w rok przyszyły 
będą objęte starymi, czy nowymi przepisami?

Dyrektor PUP odpowiedziała, że ważna jest data nabycia prawa do zasiłku, a zatem osoby, które 
nabędą te uprawnienia w roku bieżącym będą miały tylko 6 miesięczny okres zasiłkowy.

Radny R. Ostrowski  zapytał, jaki jest przekrój zawodowy osób bezrobotnych z wykształceniem 
wyższym?

Dyrektor PUP zobowiązała się do odpowiedzi na piśmie.

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały przedstawił Prezes MPWiK Sp. z o.o. Pan Jarosław Dyczkowski – zał. Nr 8 do 
protokołu.
Dodał, że woda wzrośnie o 2,9%, czyli o 0,07 zł., a ścieki o 2,8%, czyli o 0,12 zł.

Radna  B.  Krawiec zapytała,  czy  przy  rozliczaniu  różnicy  między  wskazaniami  wodomierza 
głównego  i  wodomierzy  w lokalach  będzie  brana  pod  uwagę  tylko  woda,  czy również  ścieki. 



Problem nie  kończy się  na  tym,  gdyż  za  dodatkowe rozliczenie  będą  koszty  ponosić  również 
mieszkańcy. Prośba do BM o podjęcie decyzji o wysokości kwoty od jakiej te rozliczenia byłyby 
dokonywane.

Radny H. Różański wyraził zdanie, że wypowiedź radnej nie jest związana z projektem uchwały. 
Rozważania n/t jak będzie rozliczana nadwyżka nie są tematem dzisiejszej Sesji, my mamy jedynie 
uchwalić stawki za wodę i ścieki.

Radna B. Krawiec zauważyła,  że załącznikiem do projektu jest  wniosek stanowiący integralną 
część uchwały.

Radny A. Grzyb powiedział, że ustawodawca przewidział możliwość odstąpienia od rozliczania 
równic w wodomierzach.

Prezes  MPWiK Sp.  z  o.o. odpowiedział,  że  przedstawiony został  projekt  BM,  a  nad  kwestią 
rozliczania równic cały czas toczą się prace i radni będą informowani o ustaleniach.

W związku z tym, iż nie było więcej pytań Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku 
którego  Rada  Miejska  przy  17  głosach  „za”,  1  „przeciw”  i  2  „wstrzymujących  się”  podjęła 
Uchwałę Nr XLIII/281/09 w sprawie  zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

Ad.  9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Miejskiej 
Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami pożytku publicznego 
na rok 2010”

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału SP Pani Beata Pecio – zał. Nr 9 do protokołu.

Radny R. Ostrowski opuścił salę obrad.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 19 głosach  „za”  podjęła Uchwałę  Nr XLIII/282/09  w sprawie  przyjęcia 
„Programu współpracy Gminy Miejskiej Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami pożytku publicznego na rok 2010”.

Przewodnicząca RM zarządziła 5 – min. przerwę.

Po przerwie na salę obrad nie powrócił Wiceprzewodniczący RM A. Mankiewicz.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla miasta 
Kamienna  Góra”,  „Planu  Gospodarki  Odpadami  dla  miasta  Kamienna  Góra”
oraz „Programu Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest”

Projekt  uchwały przedstawiła  Kierownik Wydziału  IOŚ Pani  Magdalena  Bręśkiewicz  –  zał.
Nr 10 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku



z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLIII/283/09 w sprawie uchwalenia 
„Programu Ochrony Środowiska dla miasta Kamienna Góra”, „Planu Gospodarki Odpadami dla 
miasta Kamienna Góra” oraz „Programu Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest”.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. nr 11 do protokołu.

Radny J. Gorczyca zapytał Dyrektor SP Nr 1 Panią Małgorzatę Chodasewicz skąd tak wysoka 
kwota, która brakuje w budżecie szkoły?

Radny H. Różański zauważył, że w projekcie budżetu jest pomyłka, gdyż dwa razy występuje § 7, 
prośba o zmianę kolejności.
Zaznaczył również, że to on wnioskował o zaproszenie na Sesję Dyrektor SP Nr 1 celem uzyskania 
szczegółowych  wyjaśnień,  skąd  aż  tak  ogromna  brakująca  kwota.  Przypomniał  radnym,
że uchwalając budżet na rok 2009 uzyskaliśmy zapewnienie, że środki przewidziane w budżecie dla 
poszczególnych placówek oświatowych zawierają kwoty, które mają wystarczyć na wynagrodzenia 
do końca roku z uwzględnieniem ewentualnych podwyżek przewidzianych na marzec i wrzesień.
W kwietniu br. Kierownik Wydziału EKS wystąpił do dyrektorów szkół o informację dotyczącą 
wysokości  nakładów  poniesionych  na  podwyżki  marcowe  i  przewidzianych  na  wrześniowe. 
Informacja  ta  dotyczyła  nie  tego,  o  ile  trzeba  zwiększyć  środki  na  wynagrodzenia
w poszczególnych placówkach,  a  tego  jak ze  środków przewidzianych na wynagrodzenia  będą 
realizowane  podwyżki.  Nie  chodziło  o  spowodowanie  sytuacji,  aby  z  budżetu  wyasygnować 
kolejne kwoty. W przypadku awansów zawodowych, którymi ogólnikowo jest uzasadniona kwota 
brakujących środków, to sytuacja jest do wyjaśnienia, gdyż to nie od Dyrektora zależy ilość osób 
przystępujących do awansów, a od tego ile osób złoży wniosek o przystąpienie do niego. Może to 
wówczas  spowodować  konieczność  przyznania  większej  kwoty  na  wynagrodzenia.  Składając 
wniosek do budżetu SP Nr 1 podała kwoty,  które  praktycznie w 100% zostały zaakceptowane, 
zarówno subwencje oświatowe jak i dotacja z budżetu miasta, która w roku 2009 jest najwyższa
w dziejach oświaty kamiennogórskiej. Nie zdziwiłbym się, jeśli w związku z awansem zawodowym 
ta kwota byłaby na poziomie 50-70 tys. zł., a nie 209 tys. zł.  W związku z tym mam poważne 
obawy o to, czy z pieniędzy przeznaczonych na wynagrodzenia nie pokryto innych działań w SP
Nr  1.  Docierają  do  mnie  sygnały,  że  za  część  remontu  sali  sportowej  przy  ul.  T.  Kościuszki 
zapłacono  z  pieniędzy  przeznaczonych  na  wynagrodzenia.  Są  to  tylko  sygnały,  które  nie  są 
sprawdzone. Prosiłbym zatem o wyjaśnienie, dlaczego zabrakło pod koniec roku aż tyle pieniędzy
i czy wszystko jest zgodne z ustawą o finansach publicznych oraz ustawą dotyczącą wynagrodzeń 
w  jednostkach  budżetowych  oraz  czy  nie  doszło  do  naruszenia  dyscypliny  budżetowej  w  tej 
jednostce.

Skarbnik  Miasta poinformowała,  że  też  zostali  zaskoczeni  wysokością  tej  brakującej  kwoty
i prowadzone jest postępowanie wyjaśniające w tej sprawie, gromadzone są dowody i ustalana jest 
faktyczna  przyczyna  braku  środków  oraz  sprawdzane  szczegółowo,  na  co  były  przeznaczane
w roku bieżącym przyznane środki dla placówki. Z wyjaśnień Dyrektora SP Nr 1 wynika, że brak 
środków  spowodowany  jest  m.in.  awansami  zawodowymi  nauczycieli  (10  nauczycieli 
mianowanych,  1  nauczyciel  dyplomowy),  wypłatą  nagrody  jubileuszowej  oraz  częściowym 
brakiem środków na wdrożenie podwyżki. Na tą chwilę nie jestem jednak w stanie szczegółowo 
odpowiedzieć na pytania o przyczynę deficytu.



BM potwierdził, że dopiero dokładnie badana jest zaistniała sytuacja i trudno dzisiaj będzie mówić 
o szczegółach. Na dzień jutrzejszy zaplanowane jest spotkanie z Dyrektor SP Nr 1 oraz SP Nr 2
i księgowymi, podczas którego wyjaśniane będą przekroczenia w budżetach (w SP Nr 2 nie aż tak 
duże). W związku z tym prośba, aby na dzisiejszej Sesji nie otwierać dyskusji, a radni będą na 
bieżąco  informowani  o  wynikach  postępowania.  Jest  to  pierwsza  taka  sytuacja  i  dzisiaj  nie 
chciałbym wydawać żadnych osądów. Pani Dyrektor może chciałaby coś wyjaśnić, ale uważam,
że nie jest to miejsce ani czas na takie dyskusje.

Skarbnik  Miasta dodała,  że  na dzisiaj  nie  wiadomo,  czy jest  naruszenie  dyscypliny finansów 
publicznych. Mamy natomiast zagrożenie, że mogłoby takie nastąpić w sytuacji nie zwiększenia 
planu budżetu tej szkoły.

Przewodnicząca  RM przytoczyła  zapis  §  2  ust.  1  lit.  d  Zarządzenia  Nr  210/08  BM  z  dnia
10 września 2009 r. - zał. Nr 12 do protokołu.
22  września  2008  r.  BM  wystosował  pismo  do  Dyrektorów   szkół  i  przedszkoli  dotyczące 
opracowania materiałów planistycznych do budżetu miasta na 2009 r. - zał. Nr 13 do protokołu.
3 kwietnia 2009 r.  BM wystosował kolejne pismo do dyrektorów szkół i przedszkoli dotyczące 
wdrożenia podwyżek płac nauczycieli – zał. Nr 14 do protokołu.
Przewodnicząca RM wyraziła zdziwienie, że w przedstawionym projekcie uchwały braku środków 
finansowych nie wykazało Gimnazjum na ul. Lubawskiej i zapytała, czy oni uwzględnili w swoim 
budżecie skutki podwyżek dla wszystkich nauczycieli?

Skarbnik Miasta odpowiedziała, że wszystkie szkoły traktowane są jednakowo i tego typu pisma 
jak przedstawiła Przewodnicząca RM wysyłane są do wszystkich jednostek,  które one dotyczą. 
Wszystkie  szkoły  zobligowane  były  do  udzielenia  takiej  odpowiedzi  i  wszystkie  szkoły  takiej 
udzieliły. Jeżeli zatem w projekcie nie ma Gimnazjum Nr 1, czy Gimnazjum Nr 2 to oznacza to,
że  zmieściły  się  one  w  swoich  budżetach.  Dodała,  że  BM  opracowując  Zarządzenie  dot. 
przygotowania  materiałów planistycznych na  dany rok  podaje  jakiś  wskaźnik,  a  w szczególnie 
uzasadnionych  przypadkach,  jeśli  ten  wzrost/skutek  jest  wyższy  należy  to  uzasadnić.  Należy 
pamiętać o tym, że tym sztywnym wskaźnikiem możemy się posługiwać tylko w jednostkach na 
które mamy bezpośredni wpływ i które pracują w oparciu o uosg, o instytucje kultury, czyli tam 
gdzie BM ma bezpośredni wpływ na fundusze płac. Jeśli natomiast chodzi o jednostki oświatowe 
mamy do czynienia z Kartą Nauczyciela i w bardzo dużej mierze wskaźnik wzrostu płac nie zależy 
ani od Dyrektora ani od BM, gdyż jest właśnie określony w KN. Wpływ rada i BM mogą jednie 
mieć na strukturę systemu oświaty, na liczbę oddziałów i szkół.

Dyrektor  SP Nr  1 wyraziła  swoje  zdziwienie  sytuacją,  gdyż  wcześniej  nie  miała  sygnałów,
że  są  jakiekolwiek  wątpliwości  i  niepokoje  związane  z  budżetem  SP  Nr  1,  tym  bardziej,
że co miesiąc dostarczamy sprawozdanie z wykonanych wydatków. Wyraziła zdanie, że nie jest to 
miejsce żeby wdawać się w szczegóły, ale jest mocno zaniepokojona oskarżeniami, które usłyszała 
od  radnego  H.  Różańskiego.  Zaznaczyła,  że  nie  było  przeniesień  z  paragrafów osobowych  na
tzw. „rzeczówkę”.  Na remont sali  gimnastycznej przy ul.  T.  Kościuszki nie została wydana ani 
jedna złotówka z wynagrodzeń. Ponad 40 tys. na to zadanie przeznaczone zostało z pozostałych 
środków, a 25 tys.  to środki zapewnione w budżecie szkoły.  Zdziwienie wyraziła również tym,
że prowadzi się dochodzenie wyjaśniające w tej sprawie i nie miała o nim pojęcia. Budżet szkoły 
nie  uwzględniał  podwyżek  i  po  wnikliwej  analizie  nie  było  możliwości  tych  środków 
wygospodarować. Na czysto, bez wynagrodzeń osobowych, bez świadczeń socjalnych, bez sali na 
ul. T. Kościuszki na bieżące utrzymanie szkoły było w granicach 280 tys. i tym samym miesięczne 
utrzymanie  szkoły wyszło  na bardzo niskim poziomie.  Podmioty kontrolujące na bieżąco  mają 
informację o wydatkowaniu budżetu placówki.

Przewodnicząca  RM zwróciła  uwagę,  aby  Dyrektor  się  nie  denerwowała,  gdyż  nie  ma  tutaj 



żadnych oskarżeń,  a radnych poprosiła o nieformułowanie pytań w taki sposób, gdyż budzić to 
może kontrowersje. Radni natomiast mają prawo mieć wątpliwości.

Skarbnik Miasta odniosła się do wypowiedzi Dyrektor SP Nr 1 i potwierdziła, że są sprawozdania 
z poszczególnych szkół kwartalne i miesięczne, ale nie ma monitu ze strony szkoły, że taka kwota 
będzie brakowała na koniec roku, pojawił się on dopiero w listopadzie. Jeśli chodzi o gospodarkę 
finansową jednostek budżetowych, to nie my mamy informować Panią że jej zabraknie pieniędzy, 
ale  to  Pani  jako  Dyrektor  zgodnie  z  uofp  i  ustawą  o  odpowiedzialności  z  tytułu  naruszenia 
dyscypliny finansów publicznych odpowiada za gospodarkę finansową swojej jednostki. I to Pani 
powinno zależeć, żeby tego planu nie brakło, a nie BM, żeby Pani się zmieściła w planie. To jest 
jakieś pomylenie pojęć. 

Radny H. Różański zauważył, że nazywanie wątpliwości oskarżeniami nie jest właściwe. Swoje 
wątpliwości wyraziłem w takim kontekście, że Gimnazjum Nr 1 i Nr 2 nie zabrakło środków na 
wynagrodzenia do końca roku, a w SP Nr 1 zabrakło aż tak dużej kwoty. Przypomniał, że przed 
końcem  ubiegłego  roku  również  dokonywano  zmian  w  budżecie,  które  uwzględniały  zwrot 
wydatków w placówkach oświatowych i wówczas znowu największa kwota przeznaczona została 
do SP Nr 1. Jako radny mam zatem prawo do wyrażania wątpliwości, gdyż dotyczy to pieniędzy 
publicznych.

Przewodnicząca RM poprosiła o zamknięcie dyskusji, gdyż BM zobowiązał się do wyjaśnienia tej 
sprawy i z pewnością o tym poinformuje radnych.

Radny H. Różański, w związku z wątpliwościami i koniecznością ich wyjaśnienia, zaproponował 
wycofanie z porządku obrad tego punktu i rozpatrzenie go na Nadzwyczajnej Sesji RM.

Przewodnicząca  RM zauważyła,  że  jeśli  znajdą  się  nieprawidłowości  i  coś  jest  niezgodne
z prawem to Skarbnik i BM nie przekażą tych pieniędzy, a w projekcie są też zmiany dotyczące 
innych zadań, które należy głosować.

Radny  J.  Gorczyca zapytał,  czy  w  związku  z  zaistniałą  sytuacją  i  wnioskiem  radnego
H. Różańskiego BM chciałby się do tego jakoś odnieść i jakie jest jego zdanie w tej sprawie, gdyż 
jako projektodawca będzie za niego ponosił konsekwencje? Zapytał również, czy przy zapisie w § 5 
projektu,  tj.  „zwiększony  w  §  3.  plan  wydatków  o  kwotę  397.381.000  zł.  pokryty  zostanie
z  wolnych  środków  z  lat  ubiegłych”  mowa  jest  o  środkach  które  faktycznie  posiadamy,
czyli o nadwyżce finansowej, czy musimy na ten cel zaciągnąć kolejny kredyt?

Skarbnik  Miasta odpowiedziała,  że  nie  można  zaciągną  kredytu  na  coś,  co  ma  być  pokryte
z wolnych środków i że mowa jest tutaj o nadwyżce księgowej. Wiadome jest, jak idzie realizacja 
dochodów własnych w tym roku, a z budżetu państwa mamy ponad 2,5 mln. zaległości, tak więc na 
dzień dzisiejszy tych pieniędzy nie mamy.

BM odpowiedział, że uchwała traktowana jest jako całość i tam są różne ważne do realizacji rzeczy 
i proponuje, aby ten projekt głosować w takim kształcie jaki jest. Podkreślił, że brakujące pieniądze 
dla SP Nr 1 i SP Nr 2 zostaną przekazane w takiej wysokości jakie są faktycznie potrzebne, a okaże 
się to po analizie wszystkich dokumentów. Zwrócił się również do Dyrektor SP Nr 1 i zauważył,
że o fakcie, że prowadzone jest postępowanie ona wiedzieć nie musi. Analiza odbywa się w oparciu 
o dostępne dokumenty i jeśli będzie trzeba to dopiero wówczas poprosimy o ustne wyjaśnienia. Jest 
też  prawdopodobieństwo,  że  przy  pracy  nad  przyszłorocznym  budżetem  zastanowimy  się  nad 
pewnymi rozwiązaniami jeśli chodzi o budżety szkół, ale o tym mowa będzie później.

Radna B. Krawiec złożyła formalny wniosek o zamknięcie dyskusji, który Przewodnicząca RM 



poddała  pod  głosowanie.  W  jego  wyniku  Rada  Miejska  przy  18  głosach  „za”,  1  „przeciw”
i 1 „wstrzymującym się” zadecydowała o zamknięciu dyskusji.

Przewodnicząca  RM zarządziła  głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  wyniku  którego  Rada 
Miejska  przy  15  głosach  „za,  0  „przeciw”  i  5  „wstrzymujących  się”  podjęła  Uchwałę
Nr XLIII/284/09 w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2009 rok.

Ad.  12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla rejonu ul. Asnyka i Zielonej w Kamiennej Górze, obszar „U”

Projekt  uchwały przedstawił  Z-ca Kierownika Wydziału  AGN Pan  Andrzej  Omachel  –  zał.
Nr 15 do protokołu.

Salę obrad opuścił radny W. Słowiński.

Radny B. Wągrowski zapytał, czy ograniczenie powierzchni sprzedaży do 1.000 m2  jest zgodne
z decyzją o warunkach zabudowy.

Z-ca Kierownika potwierdził, że jest to zgodne.

W związku z tym, iż nie było więcej zapytań ani uwag Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie 
w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła 
Uchwałę  Nr  XLIII/285/09  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla rejonu ul. Asnyka i Zielonej w Kamiennej Górze, obszar „U”.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 679/13, 
679/14, 679/15, 679/17 i 679/18, obr. nr 6)

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału AGN Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 16 do 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XLIII/286/09  w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 7, obr. 
nr 5)

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału AGN Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 17 do 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XLIII/287/09  w sprawie wyrażenia 



zgody na zbycie nieruchomości.

Ad.  15.  Informacja  Burmistrza  Miasta  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  Gminie 
Miejskiej Kamienna Góra za rok szkolny 2008/2009

Informację przedstawił BM – zał. Nr 18 do protokołu.

BM dodał,  że  liczba  uczniów w szkołach  podstawowych  i  gimnazjach  systematycznie  maleje.
W roku szkolnym 2008/2009 szkoły prawidłowo realizowały zadania, a wyniki są zadowalające. 
Uzyskiwane były również osiągnięcia w konkursach, a obiekty są w dobrym stanie technicznym.

Ad. 16. Sprawy różne

Radny R. Ostrowski zauważył, że po wniosku Komisji Regulaminowej dotyczącym wyrównania 
studzienek telekomunikacyjnych jedna z dwóch wskazanych została zrobiona, natomiast w mieście 
jest  ich  bardzo  dużo.  Odpowiedzialnym  za  nie  jest  TP  SA,  ale  oni  nie  dopełniają  swoich 
obowiązków.
Zauważył również, że w mieście część lamp nie świeci, a część mruga i w związku z tym zapytał, 
czy pracownicy energetyki nie mogliby raz w miesiącu dokonywać przeglądu wszystkich latarni. 

BM temat ze studzienkami przyjął do wiadomości, natomiast w przypadku oświetlenia potwierdził, 
że jest to problem z którym należy się zmierzyć.

BM dodał,  że  nieujęcie  naszego  projektu  w  ramach  „schetynówki”  nie  jest  naszą  winą, 
dokumentacja była złożona prawidłowo, a obecnie złożone jest już odwołanie. W roku przyszłym 
jest ponowny nabór, więc w ostateczności wówczas wniosek złożymy jeszcze raz.

Radna  C.  Róg podziękowała  radnym  za  zbiórkę  pieniędzy  na  plakaty  informujące  o  Dniu 
Niepełnosprawnych.

Radny  J.  Bruździak zwrócił  się  z  wnioskiem,  aby  w  przyszłości  nie  było  praktykowane 
zapraszanie w trybie pilnym pracowników na Sesję RM. Takich rzeczy się nie robi.

Radny  H.  Różański powiedział,  że  nie  będzie  się  usprawiedliwiał  z  tego,  iż  wezwał  Panią 
Dyrektor  na obrady RM. Dodał,  że  sprawa „schetynówki” nie  jest  jeszcze przesądzona,  podjął 
działania w tym temacie, ale więcej w chwili obecnej nie może powiedzieć na ten temat.

BM zauważył, że nikt nadziei nie traci. Po rozmowie BM i Starosty z Wojewodą Dolnośląskim 
złożone zostało odwołanie.

Radny H.  Różański nadmienił,  że  w kwestii  drogi  S3 również  zadawał  pytanie  odpowiednim 
osobom i faktem jest, że jeśliby w budżecie państwa na rok 2007 znalazły się wystarczające środki 
na projektowanie tej drogi, to w roku 2010 mielibyśmy ją już zrobioną. Dlaczego nie znalazło się to 
w budżecie, to osoby interesujące się polityką dobrze wiedzą. Radny zauważył, że był to ostatni rok 
rządów PiS z LPR i Samoobroną i wówczas w głosowaniu nad propozycją wprowadzenia zadania 
do budżetu państwa posłanka ziemi kamiennogórskiej opowiedziała się przeciw.

Radny Z. Nagórny powiedział, że jest wdzięczny radnemu za to, że dba o drogę S3, ale podziękuje 
dopiero wtedy, jak będą tego efekty.



Radny J. Gorczyca poprosił, żeby sprawa drogi S3 nie stawała więcej na Sesji, gdyż my nie mamy 
na to żadnego wpływu, a jedynie dowodzi to temu, że zaczęła się kampania wyborcza i  każdy 
wykazuje sprawą duże zainteresowanie.
Odniósł  się również do wypowiedzi radnego J.  Bruździaka i  zauważył,  że nie  powinien się on 
obrażać na radnego H. Różańskiego, który zaprosił na Sesję Panią Dyrektor, gdyż większość z nas 
miała wątpliwości w tym temacie i mieliśmy podstawy do niepokoju.

Radna Z. Kolat zwróciła uwagę, iż o sprawie braku pieniędzy było wiadomo, gdyż Dyrektor SP Nr 
1 złożyła 24.04.2009 r. pismo do UM, którym informowała o skutkach wdrożenia podwyżek. Pismo 
jest do wglądu w UM w Wydziale EKS (zął. Nr 19 do protokołu).

Radny Z. Nagórny zwrócił się z prośbą, aby Przewodnicząca RM w przyszłości panowała nad 
przebiegiem Sesji i nie dopuszczała do osobistych „wycieczek”.

Przewodnicząca RM zauważyła, że upominała radnych wielokrotnie, ale wszyscy są dorosłymi 
osobami i powinni być odpowiedzialni za swoje wystąpienia.

Radny J. Bruździak powrócił do swojej wcześniejszej wypowiedzi i zaznaczył, że chodziło tylko 
o tryb zapraszania na Sesję, a mianowicie, aby nie odbywało się to w taki sposób jak dzisiaj, czyli 
wzywanie z miejsca, w trybie pilnym.

Ad. 17. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  XLIII  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 25 listopada 2009 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


